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Hradec Králové – Během příštího školního roku by mohlo podle plánů umělecké školy dojít k
rekonstrukci

      

Hradecké Divadlo Jesličky možná v budoucnu čeká rekonstrukce, volají po ní už nejen žáci a
vyučující, ale už i hygienici. 

 Jesličky sídlí v budově bývalých městských jeslí na Slezském Předměstí. Literárně-dramatický
obor Základní umělecké školy Střezina se pod touto střechou nachází již od roku 1991.

 První stavební úpravy proběhly ještě víceméně v režii samotných učitelů oboru. Téměř
svépomocí zde byl vybudován divadelní sálek s jevištěm a hledištěm nabízejícím přibližně
šedesát míst k sezení. Zaměstnanci spolu s účinkujícími však vytvořili velice vtipnou skladbu s
textem: „Kdo by úřad nemiloval, Jeslemi nás obdaroval, Jeslemi, Jeslemi s šedesáti seslemi...“
A tak se sál o pět let později dočkal rozšíření na současných 120 míst a přístavby divadelního
jeviště. Od té doby však budova více méně leží ladem. Požadavkům neodpovídá sociální
zařízení ani velikost učeben.
Protéká kanalizace, hoří elektrorozvody

Na nevyhovující podmínky upozorňují nejen žáci a vyučující, ale rovněž i krajská hygienická
stanice. „Budova je stavebně v dezolátním stavu. 

 Každoročně řešíme několik havárií s protékající kanalizací, hořícími elektrorozvody,
popraskanou vodou. Hořel nám tu už dokonce i chodník - respektive vedení pod ním. Budeme
rádi, pokud se vůbec podaří dokončit školní rok bez omezení provozu,“ říká Karel Šust, ředitel
ZUŠ Střezina, které tato budova patří.

 Zdá se však, že objektu svítá nová naděje. Během příštího školního roku by mělo dle plánů
umělecké školy dojít k celkové rekonstrukci objektu. Jediné, co se zachová v původním stavu,
bude divadelní sál. Projekt oprav je hotový už několik let. V současné době se čeká jen na
potvrzení finanční dotace od města. Plány počítají s investicí zhruba 25 milionů korun.

 „Z původní stavby zbudou jen obvodové zdi. Teď jsme zase v období, kdy se snad blýská na
lepší časy, ale neuvěřím tomu, dokud neuvidím ze zahrady Jesliček odjíždět stavební stroje,“
pokračuje Karel Šust. Novinkou má být například vybudování nové menší komorní scény v
prostoru, který dnes obývá výtvarný obor.
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 Plán rekonstrukce počítá s úplným ročním uzavřením stávající budovy. Studenti a jejich rodiče
se však o budoucnost literárně-dramatického oboru a s ním spojeného Divadla Jesličky obávat
nemusí. V současné době se pracuje na plánu, kam by se měla na přechodnou dobu přesunout
výuka.

 „Předpokládám, že pokud bude zahájena příprava k rekonstrukci, okamžitě zahájím jednání s
řediteli hradeckých škol o ročním azylu pro naše výtvarníky a divadelníky,“ dodává Šust.

 Výtvarný obor by měl být dle plánu v ideálním případě přesunut na nové stálé místo a to do
areálu bývalé základní školy Jih. I zde však probíhají úpravné práce, celý přesun tedy záleží jen
na termínu jejich dokončení. V případě dostatku místa sem bude přesunuta i část
literárně-dramatického oboru.

 Nikdo prozatím neví, kde se během rekonstrukce bude hrát.

 „Možností je více - bohužel do toho bude jistě vstupovat i ekonomická stránka věci, to znamená
pronájmy. Ale nebojíme se toho, přežít se dá třeba i ve stanu,“ poznamenal Karel Šust.
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